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• prodej hasičského vozu Tatra 138 
CAS 32 nejnižší odhadní nabídková 
cenu 137.000,- Kč. 

• uzavřít smlouvu na pronájem bytu v 
Domě klidného stáří od 01.10.2021 
s panem M.P. 

• vypracování projektové 
dokumentace na výstavbu 
víceúčelového hřiště mezi školami 

• fi nanční příspěvek pro vydání 
preventivní brožury „Anetka 
potřebuje pomoc…“, kterou vydává 
IV- nakladatelství s.r.o. 

• nákup a instalaci elektronického 
zabezpečovacího systému do kina

• prodat hasičský vůz Tatra 138 CAS 
za nejvyšší nabídku 450.000,-Kč.

• zvýšení ceny stočného na 45,-
Kč/m3 od posledního odečtu 
Středočeských vodáren v říjnu 2021 

žádost paní K. M. o vyjmutí 
napuštění koupacího jezírka z 
poplatku za stočné. Starosta k 

tomu řekl, že napouštění bazénu, 
jezírek zajišťují Středočeské 
vodárny cisternami. Rada č. 6 
na své schůzi dne 11.3.2020 
schválila ukončení uzavírání smluv 
o užívání zálivkových vodoměrů 
z důvodu nedostatku vody.

• žádost paní M.S. o zřízení dvou 
parkovacích míst ve Slánské ulici 
před obchodem pro zákazníky. 
Starosta řekl, že v ulici je umístěna 
značka zákaz stání, v případě stání 
vozidel bude volána policie.

• B.W. s.r.o.- výzva k uzavření 
dohody- změna územního plánu- 
možnost výstavba RD na pozemku 
par.č. 287/17- bylo předáno 
právnímu zástupci. 

• průzkum vytíženosti autobusové 
linky 623 Kladno - Třebusice - 
Velvary. Byl proveden 22.9.2021 
pracovnicemi obecního úřadu. 
Linka je pro naši obec naprosto 
neefektivní, není využívána občany 
naší obce v takové míře jako linka 
č. 620 Kladno- Kralupy nad Vltavou, 

která jezdí v naprosto shodných 
časech jako linka 623. Návrh - 
nehradit od ledna 2022 částečné 
náklady na provoz linky 623.

• schůzku s developerem Ing. 
Trochtou týkající se plánovací 
smlouvy -výstavba „Na Rovinách“. 

• žádost o změnu územního plánu-
společnost I.B.W. s.r.o.- Společnost 
I.B.W. s.r.o. je vlastníkem pozemku 
par.č. 287/17 a 287/8. Žádá o změnu 
územního plánu- pozemek par.č. 
287/17 by byl určen k výstavbě RD 
a za to převede obci do vlastnictví 
pozemek par.č. 287/8 komunikaci v 
ul. Potoční. Společnost I.B.W. s.r.o. 
oponuje, že není z právního hlediska 
vázána Plánovací smlouvou ze dne 
21.1.2008. Postupuje na zasedání 
zastupitelstva.

Rada obce schválila

Rada obce bere na vědomí:
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ČESKÝ TELEKOMUNIKAČNÍ ÚŘAD

Usnesení, která nebyla 
schválena: 

NOVÝ OFICIÁLNÍ EMAIL OBECNÍHO ÚŘADU PRO ŽÁDOSTI, STÍŽNOSTI, OZNÁMENÍ:
PODATELNA@BRANDYSEK.CZ

Oznámení o cenách známek na svoz domovního odpadu pro občany obce Brandýsek 
pro rok 2022

Cena svozových známek:
Objem 120 l Objem 240 l

Měsíční svoz 
(12x ročně)

576,- Kč 1.152,- Kč

Čtrnáctidenní svoz 
(26x ročně)

1.248,- Kč 2.496,- Kč

Týdenní svoz 
(52x ročně)

2.496,- Kč 4.992,- Kč

  
Do cen svozových známek se promítlo zdražení cen pohonných hmot, infl ace a také legislativní změny.
Změna v legislativě znamená pro občana ohlašovací povinnost. A také minimální množství odpadu, za jehož svoz musí 
občan zaplatit.
Ohlašovací povinnost je možné splnit vyplněním níže uvedeného lístku a jeho odevzdáním na obecním úřadě spolu 
s úhradou svozové známky (od ledna 2022). Tiskopis bude k dispozici také na webových stránkách obce nebo na 
obecním úřadu.

Svozové známky na svoz odpadu pro rok 2021 platí do 31. 01. 2022.
Známky na nový rok 2022 lze zakoupit od 03. 01. 2022.

svozové dny:
týdenní svoz každá středa

(mezi 6.00 – 18.00 hod)
čtrnáctidenní svoz lichá středa 

(mezi 6.00 – 18.00 hod)
měsíční svoz poslední středa v měsíci 

(mezi 6.00 – 18.00 hod)

Poplatky v obci pro rok 2022
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Poplatek za psa
Poplatková povinnost vzniká držiteli 
psa v den, kdy pes dovršil stáří 3 
měsíců nebo v den, kdy se stal 
držitelem psa staršího 3 měsíců.
Sazba poplatku činí:

• za prvního psa 200,-Kč
• za druhého a každého dalšího 

300,-Kč
Poplatek je splatný do 28.2 
příslušného kalendářního roku.
Osvobozen je pes z útulku, pokud se 
jedná o prvního drženého psa. (nutno 
doložit)

Poplatek za užívání veřejného 
prostranství (zábor např. chodníku)
Užívání je třeba Obecnímu úřadu v 
Brandýsku oznámit nejpozději 2 dny 
předem.
Sazba poplatku činí:

• za zařízení pro poskytování 
služeb 10,-Kč za m2 a den

• za zařízení pro prodej 50,-Kč za 
m2 a den

• za výkopové práce 10,-Kč za m2 
a den

• za umístění stavebního a jiného 
materiálu 10,-Kč za m2 a den

• za umístění reklamního zařízení 
15,-Kč za m2 a den

• za užívání prostranství pro 
kulturní, sportovní, reklamní akce 
10,-Kč za m2 a den

nebo lze uhradit paušální částku:
• za umístění stavebního zařízení, 

materiálu 500,-Kč/měsíc
• za umístění reklamního zařízení 

3 000,-Kč/měsíc

Obecní úřad v Brandýsku přijímá 
platební karty.

V obci se dále hradí místní poplatky:

✂ - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -
Přihlášení k místnímu poplatku za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci

Plátce/Poplatník místního poplatku za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci:

jméno, příjmení ……………………………………………………………………………….

jméno, příjmení ……………………………………………………………………………….

jméno, příjmení ……………………………………………………………………………….

jméno, příjmení ……………………………………………………………………………….

jméno, příjmení ……………………………………………………………………………….

jméno, příjmení ……………………………………………………………………………….

jméno, příjmení ……………………………………………………………………………….

 (nutné uvést všechny osoby, které mají v nemovitosti trvalý pobyt a je za ně poplatek hrazen)

adresa nemovitosti……………………………………………………………………………

 

(část obce, ulice, číslo popisné, popřípadě číslo bytu)

Datum…………………………..    Podpis ……………………………
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Občané Brandýsku mohou posílat 
balíčky kdykoliv a bez front

21.6.2021. Rychlé. Jednoduché. 
Ekologické. A bez front. To jsou 
Penguin Boxy, které nově můžou 
využívat občané Brandýsku k 
odesílání a vyzvedávání zásilek v 
rámci služby Z Boxu do Boxu jen 
za 59 Kč za balíček, kdykoliv a bez 
čekání.

Posílejte balíčky a šetřete čas, 
peníze i přírodu
Inteligentní Penguin Box se postará 
o vaše zásilky, najdete ho na adrese 
U Michalů 382. K zaslání balíčku 
vám stačí jen něco na psaní, platební 
karta a chytrý telefon s připojením 
k internetu. K vyzvednutí balíčku 
použijete pouze zaslaný PIN kód v 
SMS a/nebo e-mailu.
“Sdílíme vášeň pro inovace a ekologii, 
proto chceme vybudovat projekt 
světového významu. Vidíme, 
i díky současné pandemii, budoucnost 
v řešení nákupu a doručení přes 
inteligentní výdejní místa, která 
dokážou velké množství zásilek 
distribuovat rychle, efektivně a s 
ohledem na životní prostředí,” uvádí 
designér boxů Peter Anderle.
Firma reaguje na zájem občanů i obcí, 
proto rádi uvítají podněty, kde byste 
uvítali další Penguin Box na 
info@penguinbox.cz.

Zelená budoucnost v přepravě 
zásilek
Ne náhodou můžete boxy nejčastěji 
najít v kombinaci se sběrným 
kontejnerem na oblečení. Je to díky 
spolupráci s fi rmou TextilEco a.s., 
která se zabývá umístěním kontejnerů 
na oděvy, svozem a znovuvyužitím 
textilu, oděvů, knih, tašek, obuvi 
i hraček. V rámci udržitelného 
ekonomického rozvoje a zefektivnění 
logistiky vznikla myšlenka sběrné 
kontejnery propojit s výdejními. 
Ušetří se tak spoustu kilometrů jinak 
potřebných k vyprazdňování a/nebo 
distribuci. Taky díky tomu doputuje 
balíček z jiného kouta republiky až k 
Vám během několika hodin. Solární 
panely pak zajišťují výrobu elektrické 
energie na celý chod systému.

Dobrý soused tučňák
Název volně vyplynul z tvarového 
řešení a odkazuje i na ekologický 
aspekt projektu s cílem přilákat 
k ekologii i děti. 

Boxy jsou prospěšné i komunitně 
– kolemjdoucí si na nich můžou 
zkontrolovat například aktuální 
venkovní teplotu nebo čas. Na 
vyžádání obcí může systém 
monitorovat i prašnost, vlhkost, 
hlučnost nebo přehrávat důležité 
informace z radnice. V této době 
například i aktuální vyhlášky vlády v 
souvislostí s opatřením proti šíření 
koronaviru.

Firma Penguin Box s.r.o. brzy otevře 
systém i pro e-shopy, zákazníci je tak 
můžou využívat i jako výdejny.

Co jsou Penguin Boxy zač?
Penguin Boxy jsou zařízení obsahující 
výdejní schránky fungující pomocí 
solární energie. Jejich vzhled je 
výsledkem soutěže zadané fi rmou, 
které se zúčastnili studenti v rámci 
ročníkového projektu VUT Brno 
v oboru Průmyslového designu 
ve strojírenství. Záhy se zrodila v 
startupu Penguin Box i vizionářská 
myšlenka elektrifi kace sběrných 
kontejnerů pomocí solárního panelu. 
A český projekt byl oceněný 3 zlatými 
medailemi z veletrhů (Urbis, ForArch, 
MSV 2019).

Tučňáčí kolonie se neustále rozrůstá a 
má velké plány – stát se jedničkou na 
trhu v expresním zasílání balíčků díky 
husté síti menších automatizovaných 
výdejen, plánování logistiky umělou 
inteligencí a nízkým cenám. 

Nový soused tučňák

nabízí možnost svozu bioodpadu od 
nemovitostí.

Popis služby:
Svoz bioodpadu se provádí pomocí 
bionádob (bionádoby  jsou speciální 
provzdušněné popelnice uzpůsobené 
pro ukládání bioodpadu o obsahu 140l 
nebo 240l hnědé barvy označených 
nálepkou BIOODPAD). Svoz je tzv. 
adresný (zájemce má příslušnou 
nádobu v domácnosti, stejně jako je 
tomu i u nádoby na komunální odpad) 
a je prováděn v období od 1. dubna 
do 30. listopadu (jednou za 14 dní). 
Bionádoby  by zakoupila fi rma FCC 
REGIOS, a.s. a jejich pronájem je již 
zahrnut v cenové nabídce za svoz 

bioodpadu. Odpad je odvážen přímo 
do kompostárny. 

Cenová nabídka:
Produkt Cena 
Svoz bionádoby 
120l 1x za 14 dní

900 Kč / veg. 
obd

Svoz bionádoby 
240l 1x za 14 dní

1150 Kč / veg. 
obd.

Cena obsahuje pronájem bionádoby, 
svoz a uložení bioodpadu na kom-
postárně.

Vážní zájemci o tuto službu se, 
prosím, hlaste e-mailem (info@bran-
dysek.cz), telefonicky (312 283 701) 

nebo osobně na Obecním úřadě. 
Služba může být poskytována až od 
určitého počtu zájemců (minimálně 20 
nádob v obci).

Do nádoby na bioodpad patří:
• rostlinný odpad ze zahrady (listí, 

tráva, plevel, větve)
• neznečištěná zemina
• kuchyňský bioodpad rostlinného 

původu (zbytky ovoce, zeleniny, 
slupky)

Nabídkou této služby nebude dotčena 
dosud poskytovaná služba na likvidaci 
bioodpadu v obecních kontejnerech.

OBEC BRANDÝSEK a FCC REGIOS
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ZŠ A MŠ BRANDÝSEK 

 

2. listopadu si připomínáme den 
zesnulých – Dušičky.  My jsme na 
tento den s dětmi připravili strašidelný 
karneval a děti přišly do školky v 
kostýmech. Každá třída pojala rejdění 
po svém, všude ale děti prožily 
dopoledne plné zábavy, soutěží a 
také vyráběly strašidelné dekorace. 
Moc jsme si tento den všichni užili.

V České republice připadá na 20. 
října Den stromů. Na 2. stupni tato 
tématika prolínala mnoha předměty, 
nejen přírodopisem a zeměpisem, 
jak by mnozí předpokládali, ale také 
českým jazykem, výtvarnou výchovou 
a pracovními činnostmi. 
Paní učitelky na 1. stupni tento den 
pojaly každá po svém, například 
žáci třetích ročníků navštívili Naučné 
středisko ekologické výchovy na 
Čabárně. Zúčastnili se programu 
s ekologicky a přírodovědně 
zaměřenými aktivitami.
Program se věnoval našim lesům 
(živočichům i rostlinám). Děti se 
seznámily s různými typy lesa podle 
stanovišť i druhové skladby a jejich 
významem pro přírodu a člověka. 
Zahrály si na pozorovatele přírody 
(práce s dalekohledy) a seznámily se 
s živočichy našeho lesa. 

Žáci 2.A přijali listopadové pozvání 
paní knihovnice Ireny Pohůtkové a 
navštívili místní knihovnu. Vyslechli 
si základní seznámení s rozdělením 
knih, prohlédli si jejich řazení a také 
zodpověděli správně znalostní úkoly z 
připravené čtenářské soutěže. Zbyla 
chvilka i na vlastní výběr a prohlídku 
vybrané knihy. Snad se sem naši 
druháci budou vracet i jako pravidelní 
čtenáři.

 

Sváteční volno členové sportovně - 
turistického kroužku a další zájemci 
využili k výletu. Tentokrát na bowling 
do Kladna. Všem se hra velmi líbila, 
a proto jsme se domluvili, že si stejný 

výlet určitě zopakujeme, aby se mohli 
zúčastnit i ti, kterým výlet v tomto 
termínu zhatila nařízená karanténa.

Žáci třetích a čtvrtých ročníků zahájili 
v září plavecký výcvik.

Děti jsou dle své zdatnosti a dovedností 
rozděleni do několika skupin. Malí 
budoucí plaváčci se naučí, že voda 
je kamarád, nenásilnou formou a 
přátelským přístupem je odbouráván 
strach z vody a postupně se učí 
rozvíjet základní plavecké dovednosti 
– dýchání do vody, splývání a 
potápění, až se postupně, za pomoci 
zábavných plaveckých pomůcek, 
propracují k nácviku jednotlivých 
plaveckých stylů.
Již zdatní plavci odbourávají chyby 
a zdokonalují techniku jednotlivých 
plaveckých stylů. Nechybí nejrůznější 
soutěže a hry.
Dětem se věnuje tým instruktorů a 
trenérů plavání s bohatou praxí a 
osobním přístupem. S dětmi pracují 
individuálně, s ohledem na jejich 
zdatnost.
 

Vážení čtenáři KIZOBu a přátelé 
školy, seznámili jsme Vás s některými 
našimi akcemi a budeme doufat, že 
i nadále nás epidemie nebude příliš 
brzdit, budeme moci chodit do školy 
a věnovat se nejrůznějším aktivitám.
Přejeme Vám klidné prožití Vánoc s 
Vašimi nejdražšími a mnoho zdraví do 
nového roku 2022.
    

Za vedení školy

Halloween ve školce

Den stromů

2.A v místní knihovně

Bowling - sportovní a turistický 
kroužek

Plavecký výcvik 3. a 4. ročníku

Slovo na závěr

Mgr. Jana Vránová
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Nebo třeba občerstvení, multifunkční 
hřiště, hřiště na pétanque, 
pingpongový stůl, místo pro práci na 
home offi  ce?

Pokud vás toto téma zaujalo tak 
dočtěte až do konce!
V sobotu 2. října proběhlo první, 
dlouho připravované setkání občanů, 
kde mohli vyjádřit svůj názor k využití 

krásného prostoru 
za Kinem. Akci 
organizoval spolek 
OBR, za podpory 
vedení obce.
My Obříci, jsme k 
akci přistupovali s 
velkým očekáváním a 
respektem a přípravě 
jsme věnovali značné 
úsilí.
A jak to v daný den 
proběhlo?
Setkání mohlo, 
vzhledem ke krásnému 
počasí, začít dle plánu v 
prostoru za Kinem. Zde 
občany přivítal starosta 

obce pan Jiří Veselý a následně místní 
kronikář pan Josef Řemínek seznámil 
všechny přítomné s historií tohoto 
místa, za což oběma patří velký dík! 
Vyprávění pana Řemínka bylo velmi 
zajímavé a myslím, že všichni jsme 
ho poslouchali s nadšením. Pak 
následovala prohlídka místa, která 
byla důležitá, nejen proto, že část 
prostoru je v záplavovém území, 
ale i pro vytvoření si představy o 
možnostech místa. Mnozí z nás byli 
například překvapeni, o jak velký 
prostor se vlastně jedná.
Následně jsme se všichni přesunuli 
do Kina, kde byla připravena diskuse. 
U vstupu si občané vybrali barvu 
a na základě té byli rozděleni do 
jednotlivých týmů. Moderování akce 
se ujala Katka Nováková a zhostila 
se ho opravdu s grácií. Nejdříve 
seznámila občany s pravidly diskuse 
a pak následoval samotný sběr 
nápadů. Občané se postupně po 
váhavém začátku stále více zapojovali 
do diskuse, která díky vytyčeným 
pravidlům a moderátorce probíhala 
plynule bez jakýchkoliv konfl iktů či 
problémů. Nápady se zapisovaly 

na dvě tabule a na konec jich bylo 
opravdu hodně! Pro představu se 
jednalo například o občerstvení, 
multifunkční hřiště, biotop v 
záplavovém území, propojení pomocí 
stezek, protihluková stěna, hřiště na 
pétanque, pingpongový stůl, ohniště, 
odpadkové koše, posezení, místo 
pro práci na home offi  ce, zásuvky, 
připojení na wifi  a mnoho dalších. V 
této části setkání bylo důležité sebrat 
co nejvíce různorodých nápadů. Před 
přestávkou dostali občané každý 
pět barevných „lepíků“, a ty pak dle 
priority přidělili jednotlivým nápadům 
na tabulích.
Během pauzy mohli účastníci 
zakousnout něco malého z 
občerstvení, připraveném členkami 
spolku OBR. 
V druhé části odpoledne pak jednotlivé 
týmy zakreslovaly nejvíce obodované 
nápady do připravených slepých map. 
Všem se to velmi podařilo! 
Celého setkání se zúčastnil také 
architekt Jan Červený, který na 
základě vybraných nápadů připraví 
studii parčíku za kinem.

V době uzávěrky KIZOBu vrcholily 
přípravy na druhé veřejné setkání 
v neděli 12. 12., na kterém bude 
architekt Jan Červený představovat 
občanům Brandýska variantní řešení 
parčíku za kinem, zpracované na 
základě výsledků prvního setkání. 
Účastníci setkání budou mít ještě 
možnost zasáhnout do výsledné 
podoby tohoto místa. O výsledku 
tohoto setkání vás budeme informovat 
v dalším KIZOBU. Těšte se na další 
reportáž!
    
Za Spolek OBR 

Bude za Kinem wifi na?

Pavla Schillerová

Občané Brandýsku by rádi 
prostřednictvím Kizobu poděkovali 
paní Zuzaně Sýkorové, která 

dobrovolně sbírá po obci odpadky. 
Její počínání je o to víc obdivuhodné, 
že má při sběru odpadků s sebou 

své dvě děti a jde jim tak skvělým 
příkladem, a nejen jim. 

ZVLÁŠTNÍ PODĚKOVÁNÍ PANÍ ZUZANĚ SÝKOROVÉ
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Letos probíhá v Brandýsku již čtvrtý 
cyklus Akademie třetího věku. Za 
organizací přednášek zábavné 
historie a výletů po památkách 
stojí předsedkyně Kulturní komise 
Ladislava Tasutijová a Ing. Petr Šika, 
který je zakladatelem Akademie 
třetího věku a autorem přednášek. 
V rámci Akademie třetího věku již 
navštívili senioři kláštery v Kladrubech 
a Teplé, Hoštice, hrad Blatnou, zámky 
Dobříš a Orlík, vánoční Drážďany 
a zámek Moritzburg. Na můj dotaz, 
který zájezd měl největší úspěch, 
se všichni shodli, že všechny výlety 
se jim moc líbily a paní Tasutijová 
vyzdvihla především bezvadnou partu 
lidí, která na výlety jezdí. 

Osobně jsem se zúčastnila dvou 
přednášek pana Ing. Šiky a kromě 
skvělé atmosféry nadšených 
posluchačů mě nadchla zábavná 
forma výkladu a zajímavá historická 
fakta, která se z hodin dějepisu 
opravdu nedozvíte. Přednášky bych 
doporučovala nejen seniorům, ale 
všem věkovým kategoriím. Takže 
pokud máte rádi historii, určitě 
neváhejte a přijďte se na přednášky 
pana Ing. Šiky podívat! Jako malé 
lákadlo Vám přinášíme exkluzivní 
rozhovor, kde se dozvíte, v čem je 
přednášení v německy mluvících 
zemí jiné než u nás, jak vznikl nápad 
založit akademii nebo třeba proč 
jsou přednášky zábavné historie tak 
oblíbené.

1. Co stálo za Vaším rozhodnutím 
založit Akademii třetího věku?
Nápad založit Akademii třetího věku 
vznikl před deseti lety z diskuzí 
se zástupci místních samospráv. 
Refl ektoval potřebu rozšíření 
kulturních a společenských aktivit 
pro tuto věkovou kategorii. Nápad 
se ukázal jako úspěšný, protože v 
současnosti vedu akademie ve více 
než šedesáti městech a obcích.

2. Přednášíte nejčastěji o historii 
nebo psychologii, ale dle Vašeho 
titulu soudím, že jste vystudoval v 
jiném oboru, je tomu tak?
Ano, je to tak. V mládí jsem na 
gymnáziu začal rozvíjet řadu aktivit. 
Vedle zájmu o výtvarnou činnost 
a historii jsem se připravoval i na 
studium architektury. Nakonec jsem 
absolvoval fakultu pozemních staveb 

ČVUT Praha, ale zájem o historii 
mě neopustil. S velkou nostalgií 
vzpomínám na léta strávená v 
klášteře Kladruby. Tam jsem objevil 
to pravé kouzlo historie.
Zájem o psychologii mě přivedl 
ke studiu vztahu racionality a 
emocionality. Postupně tak vznikl 
druhý rozsáhlý cyklus přednášek o 
zábavné psychologii. 

3. O jaké historické epoše 
nejraději přednášíte?
Domnívám se, že nemám období, 
které bych vyloženě opomíjel. 
Nejraději však pocitově inklinuji k 
období 18. a 19. století. Dá se říci, že 
miluji dobu, která postupně odkládá 
alonžové paruky, třírohé klobouky, 
pudr olověné běloby a s okouzlením 
hledí na úžasné možnosti převratných 
průmyslových vynálezů. 

4. Z Vašich publikací i pracovního 
zaměření se dá usoudit, že se 
hodně zaměřujete na seniory. Čím 
Vás práce pro seniory naplňuje?
Senioři jsou nesmírně vnímaví. Jejich 
životní zkušenosti jim umožňují vidět 
dnešní svět střízlivýma očima. Čím 
je člověk zkušenější, tím složitější 
pro něj je rozlišovat dobro a zlo. Při 
práci se seniory oceňuji jejich ochotu 
čerpat z historie poučení pro lepší 
pochopení současnosti a snadnější 
odhad budoucnosti.

5. Komu byste Vaše přednášky 
doporučil?
Ačkoliv jsou pořady Akademie třetího 
věku primárně určeny především 
seniorům, ve skutečnosti je spektrum 
návštěvníků mnohem širší. Vedle 
střední generace nejsou výjimkou 
ani skutečně mladí lidé. Přednášky 
bych doporučil všem, kteří vnímají 
zábavnou historii jako zdroj poučení i 
potěšení.

6. Jak se Vám přednáší u nás v 
Brandýsku? :-)
Za ta léta, co v Brandýsku 
přednáším, jsme už vystřídali několik 
přednáškových prostor. Vedle budovy 
samotného obecního úřadu jsme se 
dlouhou dobu setkávali v prostorách 
základní školy. Nyní využíváme zdařile 
rekonstruované prostory bývalého 
kina. Nalezli jsme zde komfortní 
pohodlí jak pro posluchače, tak pro 
přednášející. Protože vedu akademie 

v mnoha regionech, mohu odpovědně 
prohlásit, že tak hezký společenský 
prostor dnes u nás nemá ani řada 
podstatně větších měst a obcí.

7. Podle čeho vybíráte témata 
přednášek?
Některé přednášky vznikly přímo na 
přání posluchačů, ale většinu jsem 
vytvořil na základě vlastní intuice. 
V současné době vzniká rozšířený 
katalog pořadů. Posluchači se proto 
mohou těšit na několik desítek nových 
historických témat. 

8. Přednášíte i v Rakousku a 
Německu. Jsou témata přednášek 
obdobná jako u nás v Čechách? 
A je německé publikum jiné než 
české?
V zahraničí jsou moje přednášky 
zaměřeny více odborným směrem. 
Německé i rakouské publikum se 
pomaleji rozehřívá. Trvá delší dobu, 
než se odváží nahlas smát. Ale když 
už se rozjedou, je to skutečný rachot. 
Sborové klepání pěstí do stolu mě 
poprvé trochu překvapilo, ale rychle 
jsem pochopil, že to je jejich projev 
spokojenosti. 

9. Co je základem úspěchu, aby 
přednášky o historii a jiných 
tématech byly pro publikum 
atraktivní, a aby si z nich něco i 
odneslo?
Domnívám se, že základem úspěchu 
je důraz na zábavnou formu. Cílem 
přednášek Akademie třetího věku 
není zahltit posluchače životopisnými 
údaji a letopočty. Návštěvníci našich 
pořadů oceňují spíše zajímavé detaily 
událostí, vizuálně atraktivní ilustrace a 
odhalování překvapivých historických 
souvislosti.

Akademie třetího věku
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10. Jaká je Vaše nejoblíbenější 
postava z českých dějin a proč?
Ach, to je opravdu velice složitá otázka. 

Už jen proto, že jsem si 
dosud žádný žebříček 
oblíbenosti nedělal. 
Našlo by se však určitě 
několik favoritů. Tak 
třeba hrabě František 
Antonín Špork, vskutku 
obdivuhodná postava 
barokních Čech. 
Nebo Jaroslav Hašek, 
geniální fejetonista, 
bohém a velitel města 
Bugulmy.

Jestliže mám ale vybrat 
nejoblíbenější postavu, 

tak před sebou vidím jednoho 
impozantního diplomata, významného 

kancléře a velkého záletníka. Ostatně, 
na svůj milostný účet si připsal i “paní 
kněžnu” z Babičky. Lidé ho přezdívali 
Seladon Evropy či kníže Mitternacht. 

Kdybych měl možnost nasednout 
do stroje času, zaletěl bych si 
poslechnout, jak prodává císařskou 
nevěstu Marii Louisu samotnému 
Napoleonovi. Víc už ale prozrazovat 
nebudu, protože věřím, že mou 
nejoblíbenější historickou postavu 
představím posluchačům Akademie 
třetího věku v Brandýsku v některém 
z budoucích pořadů. 

Kateřina Müller

2001 – 20 let Rozjela se I. etapa 
výstavby kanalizace odpadních vod, 
jejíž součástí byla zároveň výstavba 
čističky odpadních vod (ČOV). Pro 
objekt ČOV bylo zákonitě vybráno 
místo při opuštění toku Týneckého 
potoka z obce. Kanalizace se v I. 
etapě budovala v centru obce. 
8. ledna byla po třinácti letech znovu 
zprovozněna tolik potřebná lékárna. 
Lékárnu obsluhovala pí. Moutelíková.
14.února  proběhl historický akt ve 
Slavnostní síni Poslanecké sněmovny 
– udělení znaku a praporu naší 
obci. Tento dokument přijali z rukou 
předsedy poslanecké sněmovny 
Václava Klause za naši obec starosta 
Jiří Veselý (st.) a místostarosta Ing. 
Vladimír Kučera.

V únoru zahájilo činnost Občanské 
sdružení pro záchranu ohrožených 
a handicapovaných živočichů a 

ekologickou výchovu AVES.
1. března – K tomuto datu jsou 
započítány výsledky sčítání obyvatel 
v České republice. Brandýsek má v tu 
dobu 1.663 obyvatel (včetně Holous). 
Nyní má k 1.1. 2021 Brandýsek 2.096 
obyvatel, z toho 1.974 obyvatel ČR 
a 122 cizinců (již bez Holous, od 
1.1.2004 patří ke Třebusicům).

30. června se zúčastňuje svého 
prvního turnaje družstvo futsalu FK 
Brandýsek. Později dosáhne velkých 
úspěchů, v sezóně 2011-12 vyhrálo 
divizi a o rok později úspěšně působí 
v druhé nejvyšší soutěži v Česku.

31. prosince končí provoz 
legendárního hostince Na Šarošce.

2011 – 10 let – Dokončuje se V. etapa 
výstavby kanalizace odpadních vod, 
provádí se v ulicích Na Šarošce, 

Pcherská, V place a V sídlišti SONP. 
Tímto je výstavba kanalizace v obci 
ukončena.
10. března se slavnostně otevřely 
brány nově vybudovaného Centra 
akutní mediciny v Kladně.
Masopust se konal každoročně, 
ale jedna z nejúspěšnějších 
scének „Labutí jezero“, kdy chlapi 
představovali bílé labutě a populární 
p. Jaroslav Grubner představoval 
černou labuť, stojí za světlou 
vzpomínku.

2. října za krásného slunného počasí 
uspořádal místní Military klub (nyní 
Klub vojenské historie) akci s názvem 
1. military den. K oblíbeným květnovým 
ukázkám osvobození Brandýska tedy 
přibyla další hodnotná akce. 

Historie Brandýska a okolí

Desítková výročí

Josef Řemínek
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Dne 21.11. se v Brandýsku za 
„Kinem“ konal Vánoční jarmark. 
Návštěvníci si mohli zakoupit krásné 
vyřezávané betlémy a svícny z dílny 
pana Koudelky, nejrůznější dorty a 
zákusky, cukroví, originálně zdobené 
perníčky, adventní věnce, oblečení a 
hračky pro děti u Zuzky Ciniburgové, 
proutěné košíky, pamlsky pro pejsky, 
vánoční ozdoby, klobásy, sýry nebo 
třeba ručně pletené ponožky. Vánoční 
atmosféru navozovaly kromě cukroví a 
vánočních výrobků také koledy, které 
hrály v pozadí a vůně svařáku. Velké 
fronty se stály na výborné langoše a 
trdelníky. Největší oblíbenosti se však 
těšil stánek paní Marie Kovaříkové, 
jejíž luxusní cukroví a zákusky 
byly už v polovině konání jarmarku 
beznadějně vyprodané, a stánek 
pana Koudelky, kde se shromaždovali 
obdivovatelé jeho nádherných 
vyřezávaných betlémů. Pan Koudelka 
v závěru jarmarku věnoval obci velký 
dřevěný betlém, který je nyní k vidění 
v centru Brandýsku u vánočního 
stromu. A ještě jedna skvělá zpráva 
na závěr: Pan Koudelka vás všechny 
srdečně zve na prohlídku betlémů 
u sebe doma, která bude pro vás 
otevřená 25. - 26.12.2021 od 14:00 
do 17:00.

Vánoční jarmark a pozvání na výstavu betlémů

Kateřina Müller

BUĎTE OPATRNÍ NA SVÉ DOMÁCÍ MAZLÍČKY!
6. listopadu byl ve Cvrčovicích 
nalezen postřelený kocour. Ačkoliv 
jevil známky života, nepodařilo se ho 
zachránit. Rentgen odhalil 20 broků a 
kocoura bylo nutné humánně uspat. 
Případ vyšetřuje policie. Jak jsme se 
ale dozvěděli z útulku Srdcem pro 
kočku, kde se kocourovi opravdu 
věnovali (dobří lidé nevymřeli), není 
tento případ ojedinělý. Často se stává, 
že toulavou kočku nebo psa zastřelí 
myslivci. Myslivecká stráž, případně 
myslivecký hospodář mohou usmrtit 

psa (vyjma ovčáckého či loveckého 
plemene a dále psa slepeckého, 
zdravotnického, služebního) nebo 
kočku, pokud jsou současně splněny 
všechny následující podmínky – pes 
nebo kočka  je v honitbě (pozemky, 
na nichž se smí vykonávat právo 
myslivosti),  je toulavý/á nebo je mimo 
vliv svého pána,  je dál než 200 m 
od nejbližší nemovitosti k bydlení a  
pronásleduje zvěř. 

Každopádně, ať už to byli myslivci, 
nešťastná náhoda nebo zlý úmysl, 
což by bylo kvalifi kováno jako trestný 
čin a pachateli by hrozilo odnětí 
svobody v rozmezí šest měsíců až tři 
léta, dávejte na své mazlíčky pozor a 
především pak v době honů. U koček 
veterináři doporučují kastraci, aby se 
netoulaly.

Kateřina Müller
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Jaký byl podzim 2021? Byl především 
suchý. Tak jednoduše by se dala 
shrnout právě uplynulá perioda od 
září do 20. listopadu, kdy vznikl tento 
příspěvek. Jak jsme se radovali, že 
letošní léto bylo oproti těm před-
chozím vlhčejší, tak s koncem léta 
jako když utne a déšť se stal prakticky 
neznámou záležitostí. Za září a říjen 
napršelo jen 10,2 respektive 12,2 mm 
srážek, což je suverénně nejméně za 
poslední 3 roky. Začátek listopadu se 
snažil situaci trochu zachránit svými 
prvními třemi deštivými dny v měsíci, 

kdy napršelo v součtu 18,6 mm, ale 
tím to bohužel prakticky skončilo a 
v den psaní článku jsme za listopad 
na 21,8 mm. Suma sumárum za 3 
podzimní měsíce nenapršelo ani 
to, co za jeden jediný letní měsíc, a 
tak to vypadá, že budeme rádi, když 
letos vůbec dorovnáme celkové 
množství srážek, které napršelo za 
loňský rok. Máme na to už jen měsíc 
a něco a schází nám nějakých 15 
mm. A proč tak lpíme na tom, aby 
se vlastně dorovnalo nějaké číslo? 
Je to vůbec důležité? Tak například 

proto, že Brandýsek “vede” už druhý 
rok v řadě jako nej-sušší místo podle 
dat získaných porovnáváním mezi 
amatérskými meteostanicemi na 
území České repub-liky. A náš první 
celý měřený rok 2019 jsme skončili na 
místě druhém. V tomto případě však 
první příčky nejsou ničím, co by se 
dalo závidět. Extrémy jak na jedné, 
tak na i druhé straně rozhodně nepatří 
k něče-mu, co by měl člověk závidět.

Když už jsme u těch extrémů, které 
jsou sice mnohdy nepříjemné, ale 

PODZIM  2021

V sobotu 23. října jsme v našem 
“Kině” přivítali 33 malých občánků, 
kteří se narodili v roce 2019, 2020 
a 2021. Kvůli pandemii jsme je 
vítali až letos, ale o to víc jsme si 
to všichni užili. Poděkování patří 
nejenom všem rodinám, které své 
ratolesti doprovázely, ale i velmi 
šikovným dětem z naší ZŠ a ZUŠ 
v Buštěhradě, které si připravily 
krásné vystoupení, pod vedením paní 
učitelky Lenky Musilové. Paní učitelky 
M. Bujnochová spolu s L. Valnou 
secvičily pak se žákyněmi recitační 
pásmo obohacené společnou písní. 
Děkujeme všem, kteří se s námi na 
této milé akci podíleli a budeme se 
těšit opět někdy příště.

Vítání občánků

Ivona Černická
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www.dasaahonza.cz/meteo

1 - Halové jevy - jsou optické úkazy, 
které se objevují na obloze kolem 
Slunce nebo i Měsíce v podobě 
kol, ob-louků nebo skvrn. Podmínk-
ou pro jejich objevení je přítomnost 
drobných ledových krystalů v atmos-
féře, na nichž dochází k odrazům a 

lomům paprsků.
Halových jevů existuje celá řada. 
Některé jsou časté, jiné se objeví 
jen jednou za několik let. Nejčastěji 
se objevuje malé halo - světlý kruh 
o poloměru 22° kolem Slunce a dále 
tzv. vedlejší slunce, která přiléhají po 

stranách z vnějšku k malému halu. 
Vedlejší slunce mají tvar světlých 
skvrn, často duhově zbarvených. 
Obvykle se ale vyskytuje jen několik 
málo halových jevů, řidčeji i více jevů 
současně.

Vysvětlivky:

Halové jevy včetně Lowitzova oblouku 
19. října 2021

Ranní mlha ve Středohoří pohledem z Lovoše

na druhou stranu samozřejmě i zají-
mavé, tak je třeba zmínit i první vichřici 
nadcházející chladnější periody roku 

- Ignatz dne 21. října, která v Evropě 
způsobila rozsáhlé škody včetně 
několika obětí na životech. U nás 

v Brandýsku jsme naměřili 
náraz větru 25,5 m/s, což je 
zatím naše druhá nejsilnější 
hodnota. První byla větrná 
bouře Sabine 10. 2. 2020, kdy 
jsme naměřili 27,3 m/s.

Poslední zajímavostí, která se 
dá z našich statistik na webu 
vyčíst, je klasické listopadové 
inverzní počasí, kdy jsme 
prakticky 7 dní v kuse neviděli 

Slunce (nejdelší taková letošní 
situace). Od 11. do 17. listopadu 
prakticky nefoukalo a bylo chladno a 
vlhko, což bohužel ovšem také vedlo 
ke zhoršení rozptylových pod-mínek.

Podzim, to ovšem není jen sychravé 
počasí. Z fotografi ckého hlediska se 
dá najít něco pěkného i na ran-ních 
mlhách, když se za nimi člověk vydá 
do lesa nebo na vrcholky kopců nad 
inverzi. Čeho byla také plná říjnová 
obloha, a to doslova v rekordním 
počtu, byly rozličné halové jevy1. 64x 
jsme zaznamenali jevy od běžných až 
po vzácné a v jednom případě jsme 
zdokumentovali i jedno naše prvenství 
v pozorování tzv. Lowitzova oblouku, 
což je jev, který jsme doposud na 
cizích fotkách obvykle tak nějak jen 
tušili, i když jsme měli návod, kde 
ho vidět, ale v našem případě byl jev 
tak výrazný, že jsme ho poprvé bez 
problémů doká-zali sami identifi kovat.

Slunečnou sobotu 02.10.2021 pořádal 
Lukoklub, z. s. Den otevřených 
dveří lukostřelnice ve Cvrčovicích. 
Ve spolupráci s BOW GAME si 
návštěvníci mohli zdarma vyzkoušet 
lukostřelbu z tradičních luků i základy 
lukostřelecké novinky BOW GAME.
Cílem bylo zájemcům umožnit 
prohlédnout si nově zbudovanou 
lukostřelnici, přiblížit jim lukostřeleckou 
tématiku, poskytnout kompletní 
informace o činnosti LUKOKLUBU 
a prohlédnout si nově vybudované 
prostory. 
S lukem si poradily jak děti, tak jejich 
rodiče. Nechyběli ani zvědaví senioři 

a přátelská 
zvířátka. Na 
n e j m e n š í 
č e k a l a 
trampolína a 
všichni měli 
n e o m e z e n ý 
čas lukostřelbě 
přijít na chuť.
V poledne měli 
n á v š t ě v n í c i 
m o ž n o s t 
shlédnou profesionální exhibiční 
vystoupení lukostřelecké jednotky. 
Nejdříve se předvedly děti a následně 
návštěvníky upoutal hromadný 

odstup, přístup a povelové střelby. 
Nechyběly ani soubojové (kombatové) 
střelby a rychlostřelba. 
BOW GAME je lukostřelecká akční 

LUKOKLUB
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Pieta padlým občanům Brandýsku
28. října roku 1918 byl 
Československou Národní radou a 
Národním výborem v Praze vyhlášen 
samostatný československý stát. O 
několik dní později skončila 1. světová 
válka, která za sebou nechala spousty 
zmařených lidských životů a lidských 
osudů.
V úctě ke všem padlým v této válce 
členové KVH Brandýsek spolu se 
zástupci obce položili u místního 
pomníku květinové věnce v národních 
barvách, aby tak vzpomenuli těch 
občanů Brandýsku, kterým válka 

vzala to nejcennější – jejich životy. 
Minutou ticha uctili jejich památku.

Výcvik PČR na vodárně v 
Brandýsku
Pozornost občanů si získalo první 
listopadové páteční dopoledne, kdy 
se v prostoru vodárny v Brandýsku 
objevila jednotka Policie České 
republiky.  Po dohodě s KVH zde 
psovodi Pořádkové služby PČR s 
fi guranty modelovali různé situace 
porušování zákona a cvičili se svými 
čtyřnohými kolegy techniku, taktiku a 
postupy zásahů.

PF 2022
Děkujeme všem našim přátelům, 
spoluobčanům a zástupcům obce 
Brandýsek, kteří nás v naší činnosti 
podporují a navštěvují naše kulturní 
akce. Přejeme vám všem hodně 
štěstí, poklidné prožití vánočních 
svátků a do příštího roku hlavně 
pevné zdraví!

Těšíme se na vás 7. května, kdy si 
spolu připomeneme již 77. výročí 
osvobození obce.
Jste srdečně zvaní!

novinka. Obvykle se 
hraje na týmy, kdy šíp 
(vybavený ochranným 
hrotem) je možné namířit 
proti spoluhráčům. S 
ochrannými pomůckami je 
tak možné zahrát si akční 
bitvy a nezranit se.
Pro jedince či nácvik se 
využívá terčovnic, kde je 
možné průstřelem prorazit 
části terčovnice. Tato 
lukostřelecká novinka je 
velice populární nejen jako 

týmový teambulding, ale také jako 
kamarádská či rodinná utkání.
Členové spolku LUKOKLUB v 
oranžových tričkách se věnovali 
návštěvníkům až do 15:00 hodin. 
Návštěvníkům, kteří se zdrželi nebo 
přišli později, se nabídla neplánovaná 
podívaná, jak zkušení lukostřelci 
v oranžových tričkách svádějí 
lukostřeleckou BOW GAME bitvu. 
Nejvíce si BOW GAME užijí ti, kdo umí 
rychle založit a správně vystřelit šíp, 
což se naučíte u nás v LUKOLUBU.

AKTUALITY Z KVH BRANDÝSEK

Petr Janče

Ludmila Leontýna Babuková
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V TJ SOKOL na Brandýsku probíhá 
každou středu od 16 do 17 hodin 
„Cvičení pro rodiče s dětmi“. Cvičení je 
vhodné pro děti ve věku cca 1-7 let, a 
je koncipované jako volná herna – po 
tělocvičně rozmístíme různé nářadí a 
pomůcky, a každý si může vyzkoušet, 
co ho baví. Nechodící děti se mohou 
rochnit ve stanu s míčky, prolézat 
tunelem nebo stavět velké kostky, 
starší děti si staví vlastní opičí dráhy, 
mohou se houpat na laně, vyzkoušet 
kruhy, gymnastické míče, skákat 
na trampolíně, střílet na branku – 
cokoli chtějí. Rodiče jim mohou chvíli 
asistovat, chvíli mají šanci prohodit 
pár slov s ostatními rodiči - když si 
zrovna děti vymyslí zábavu, ke které 
maminku nebo tatínka nepotřebují. 

Občas s rodiči diskutujeme, zda 

neudělat hodinu více organizovanou, 
aby všechny děti dělaly to samé. 
Většinou ale dojdeme k výsledku, že 
nejlepší je nechat pracovat dětskou 
fantazii a jen pozorovat, co děti 
vymyslí. Když například postavíme na 
zem kužely jako překážky, najednou 
pozorujeme, že je děti použijí jako 
kornout na sbírání míčků – jeden to 
vymyslí, ale další se hned přidají, 
sbírají míčky po tělocvičně a nosí je 
do kornoutu. Jindy si zase děti nasadí 
kužely na hlavy jako vysoké čepice a 
pochodují v zástupu za sebou a hrají 
si na vojáky. V takových chvílích si my 
dospělí říkáme, že se máme co učit 
my od dětí, a ne naopak :)

Pokud i vy chcete trávit čas se svými 
dětmi aktivně a chcete jim dopřát 
dětský kolektiv, přidejte se k nám, rádi 

vás uvítáme. Vše samozřejmě probíhá 
v souladu s aktuálními hygienickými 
opatřeními nařízenými Vládou ČR.  

Cvičení pro rodiče s dětmi

ČAS       
DEN

PONDĚLÍ ÚTERÝ STŔEDA  ČTVRTEK PÁTEK SOBOTA NEDĚLE

15:30 
16:00

Fotbal-ml.žáci     
Jan G   14.00-

16.00hod
16:00 
16:30  

Cvičení rodiče 
s dětmi do 6 let 

Lucka K

Fotbal 
-přípravky starší 

- Jarda Sm

Fotbal -aktivity 
Karel Ć

16:30 
17:00

FOTBAL 
minipřípravka 

Michal                                                      

Malí hasiči 
Martina 

Cvičení rodiče 
s dětmi do 6 let 

Lucka K

Kondiční cvičení 
-malí hasiči 

Martina

Fotbal 
-přípravky starší 

- Jarda Sm

Fotbal -aktivity 
Karel Ć

17:00 
17:30

FOTBAL 
minipřípravka 

Michal                                                       

Malí hasiči 
Martina 

Fotbal -dorost 
mladší - Josef 

R

Kondiční 
cvičení- malí 
hasiči Martina

Fotbal 
-přípravky starší 

- Jarda Sm
17:30 
18:00 Posilování- 

ženy  Hanka
Malí hasiči 

Martina 

Fotbal -dorost 
mladší - Josef 

R

Kondiční 
cvičení- malí 
hasiči Martina

Fotbal 
-přípravky 

mladší - Míra C
18:00 
18:30 Posilování - 

ženy  Hanka
Malí hasiči 

Martina 
Florbal-děti     
Terezka H 

Lukoklub - 
rezer.     Ludmi-

la B.

Fotbal 
-přípravky 

mladší - Míra C
18:30 
19:00 Florbal-děti     

Terezka H 

Lukoklub - 
rezer.     Ludmi-

la B.

Fotbal 
-přípravky 

mladší - Míra C
19:00 
19:30

Zdravotní 
cvičení Jana + 

Johanka

Florbal-junior 
Pavel Šk.

Volejbal - ženy        
Nikola W.

Basket  Junior     
Veronika Č.

19:30 
20:00

Zdravotní 
cvičení Jana + 

Johanka

Florbal-junior 
Pavel Šk.

Volejbal - ženy        
Nikola W.

Basket  Junior     
Veronika Č.

20:00 
20:30 MUŽI Špír Florbal-senior 

Jan Bur. 
Volejbal - ženy        

Nikola W. MUŽI Špír

20:30 
21:00 MUŽI Špír Florbal-senior 

Jan Bur. MUŽI Špír

TJ SOKOL BRANDÝSEK  - CVIČ. HODINY - rok 2021 - 2022

Lucie Kořínková
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Mohutný rozvoj průmyslu na 
Kladensku v polovině 19. století 
přinesl i obrovské nároky na 
dopravu. Asi nejvíce se to odrazilo 
v distribuci uhlí. Počet odběratelů 
stále narůstal, doly těžily čím dál 
víc uhlí, ale koňské nebo volské 
potahy již absolutně nestačily pokrýt 
zvýšené požadavky na jeho přepravu. 
Připravovaný projekt odbočky z 
Pražsko-lánské koněspřežky, vedené 
z kladenské „Vejhybky“ koňskou 
dráhou k vrapickým dolům, nebylo 
možné vzhledem k velkým výškovým 
poměrům realizovat a tak jediným 
řešením, jak zajistit odbyt stále 
většího množství uhlí produkovaného 
kladenskými doly, bylo vybudování 
parní železnice. Privilegium na její 
stavbu z Dubí u Kladna do Kralup 
nad Vltavou získala nově založená 

Společnost buštěhradské dráhy 
(založena 1853). Práce byly zahájeny 
v roce 1854. Traťové těleso pokládala 
společnost bratří Kleinů, nádražní 
budovy a ostatní stavby (mosty) 
vystavěla společnost Vojtěcha Lanny. 
23. února 1856 byla 20,5 km dlouhá 
dráha slavnostně uvedena do 
provozu. Dopravu zajišťovaly celkem 
čtyři parní lokomotivy z konstrukční 
dílny profesora polytechniky v Grazu 
Wilhelma Engertha. Do dnešních 
dnů se zachovala pouze lokomotiva 
„Kladno“, která je exponátem 
Národního technického muzea v 
Praze. Na tuto trať byly postupně 
připojovány doly v jejím okolí. V 
Brandýsku důl Michael, uhelnou 
vlečkou cvrčovické doly Marie - 
Antonie, Václav, Vítek a velkodůl 
Ferdinand, v Dubí vedla trať v těsné 

blízkosti dolů Ludvík, Naděje 
a František Josef (Zápotocký). 
Později byly vybudovány vlečky 
k ostatním dolům na Dříni, v 
Kladně, ale napojen byl i otvovický 
důl Felix. Z Kralup pokračovala 
doprava kladenského uhlí buď 
po státní dráze do Prahy, nebo 
bylo překládáno na lodě, které 
zajišťovaly jeho další přepravu 
po Vltavě a Labi. Necelých půl 
roku po zahájení provozu, přesně 
30. července 1856, zahájila 
Společnost buštěhradské dráhy 
přepravu osob. Jednalo se o 
tak zvané „smíšenými vlaky“, 
kdy do nákladní soupravy byl 
zařazen jeden nebo dva vozy pro 
cestující. Osobní doprava však 
nabývala stále více na svém 

významu. Ve zprávě o provozu 
Buštěhradské železnice za rok 1858 
bylo uvedeno, že se doprava osob 
na lokomotivní dráze v minulém roce 
téměř zdvojnásobila. Současného 
spojení na trati Kralupy nad Vltavou - 
Kladno hlavní nádraží bylo dosaženo 
až následným propojením železniční 
stanice Dubí se stanicí Kladno 
(Vejhybka) přes dnešní Kladno - 
Švermov, Kladno - Ostrovec a Kladno 
- město. To bylo zprovozněno také 
23. února, ale o plných 16 let později, 
tedy v roce 1872. V dnešní době už 
převažují spíše osobní vlaky, ale po 
bývalé Buštěhradské uhelné dráze 
dosud jezdí i vlaky uhelné. Změna je 
pouze v tom, že nevozí uhlí z Kladna, 
ale do Kladna. 

ŽELEZNIČNÍ STANICE BRANDÝSEK

POZNEJ BRANDÝSEK!
Soutěž pro malé i velké
V minulém čísle Kizobu jste s 
námi náhledli do historie největší 
hornické kolonie na Kladensku, 
která tu byla v 50.letech 19. století 
postavena. Dozvěděli jste se něco 
o životě brandýských horníků, o 
jejich práci v dole nebo jak tehdy 
hornické rodiny bydlely. Dnes spolu 
navštívíme železniční stanici, která 
teprve nedávno oblékla nový kabát 

a byla zrekonstruována. Tento rok 
slaví zajímavé jubileum, jež bude 
předmětem soutěžní otázky na konci 
článku od pana Grubnera. Děti můžou 
rovněž soutěžit a pomoct vláčku 
se ztraceným nákladem. Správné 
odpovědi nebo fotky vláčků můžete 
posílat do konce prosince 2021 na 
e-mail redakce 
(redakce.kizob@seznam.cz).    

Do předmětu napište „Poznej 
Brandýsek“. Pro výherce máme 
připravené pěkné ceny, které do 
soutěže věnovala Kulturní a sociální 
komise!

Kateřina Müller

čerpáno z článků J. Grubnera
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Otázka: Úkol pro děti:
Jak dlouho nám v Brandýsku 
jezdí vlak?

Vláček ztratil po cestě část 
svého nákladu. Domaluj do 
jednotlivých vagónků uhlí.

Pařížské rohlíčky

Tak jako každý rok i letos se většina 
z nás vrhne na pečení vánočního 
cukroví. U nás a stejně jako v hromadě 
českých rodin jsou naprostým top 
linecká kolečka s domácí jahůdkovou 
marmeládou a vanilkové rohlíčky. 
Recepty po babičce jsou prostě nej. 
Ale už je to pár let, co jsem narazila 
na tento recept od Ivety Fabešové, a 
tak nám mezi tuto „top dvojku“ vtrhly 
tyto úžasné Pařížské rohlíčky, co 
neskutečně voní po másle a hlavně 
kokosu. 

Ingredience:

Těsto: 
• 480g strouhaného kokosu 
• 300g hladké mouky 
• 390g másla 
• 2 žloutky 
• 70g cukru moučka 

Náplň: 
• 115g bílky 
• 225g cukr krupice vanilka 

(semínka z jednoho lusku, nebo 
5 ml vanilkového extraktu nebo 2 
vanilkové cukry) 

• 470g másla 
Na ozdobu: 

• hořká čokoláda (doporučuji 
čokoládu na vaření z Lidlu Fin 
Carré, má 52% kakaa a chuťově 
je vynikající) 

Postup:
Jako první věc, co uděláme, je, že si 
kokos na sucho na pánvi opražíme 
lehce do zlatova. Kokos tím získá 
v rohlíčkách na intenzitě a jako 
bonus provoní celý dům... Až chytí 
barvu, (pozor nespalme ho, celou 
dobu kokos na pánvi vařečkou 
míchejte pěkně od dna, á propós 
já používám pánev wok) tak kokos 
rozprostřeme na pečící plech, aby 
vyšla pára a rychleji vychladl. Pak 
už jen smícháme se vším ostatním a 
vypracujeme těsto, které necháme v 
lednici alespoň 12 hodin odpočívat. 
Druhý den naplníme formičky a v 
předehřáté troubě (na 180 stupňů 
Celsia) pečeme do zlatova. Náplň si 

připravíme tak, že si odvážíme bílky 
a cukr, smícháme a nad vodní lázní 
zahřejeme na 70 stupňů. Kdo nemá 
teploměr, tak bílky prohrábne mezi 
prsty a pokud neucítí kousky cukru, 
jen hotovo. Pak přendáme do robota 
a šleháme bílky na nejvyšší stupeň až 
do vychladnutí na pokojovou teplotu. 
Potom přidáme změklé máslo a znovu 
šleháme. Pokud se vám bude zdát, že 
se krém srazil, nezoufejte a šlehejte 
na plný výkon dál, krém se spojí. 
Hotový krém je krásně sametový a 
jednotný, vonící po vanilce a másle. 
Tomuto krému se říká Swiss Marique 
butter (jak napovídá název, jedná se 
o švýcarskou metodu spracování 
bílků, ještě je italská a francouzská 
ale o tom až někdy příště) Krém je 
chuťově výborný a můžete ho použít 
i do jiných dezertů či dortů. Krém 
přendáme do trezírovacího sáčku a 
menší sekanou špičkou naneseme na 
rohlíček a druhým přiklopíme. Potom 
oba konce cca 1- 1,5 cm namočíme 
v rozpuštěné čokoládě. Rohlíčky se 
dají hned jíst, jsou vláčné, kokosovo-
máslové chuti, kterou dokonale doplní 
hořká čokoláda. 
Přeji Vám krásné a klidné svátky a do 
nového roku hodně štěstí a zdraví.

Ivča Kratochvílová
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Změna otvírací doby pošty Brandýsek 
od 1. 10. 2020
     
Tel: 954 227 341
PO:  11:00 - 12:00   13:00 - 18:00 hod.  
ÚT:  08:00 - 12:00  13:00 - 15:00 hod.
 ST:  11:00 - 12:00  13:00 - 18:00 hod.
ČT: 08:00 - 12:00  13:00 - 15:00 hod.
PÁ:  08:00 - 12:00  13:00 - 15:00 hod.

INFORMACE - pošta Brandýsek 

Obecní úřad Brandýsek

Tel.: 312 283 701 
PO:  07:00 - 11:00  12:00 - 17:00 hod.
ST: 07:00 - 11:00  12:00 - 18:00 hod.

HASIČI Brandýsek 
Tel.: 721 955 381
E-mail: jsdhbrandysek@seznam.cz       

INFORMACE - Obecní úřad

nw

Jiří Veselý, 
starosta obce

VÁŽENÍ OBČANÉ,
DOVOLTE MI, ABYCH VÁM ZÁVĚREM LETOŠNÍHO ROKU POPŘÁL DO TOHO NOVÉHO PŘEDEVŠÍM HODNĚ
ZDRAVÍ, MNOHO KLIDNÝCH A ŠŤASTNÝCH DNŮ.

V SOUČASNÉ DOBĚ SE VĚNUJEME VYHODNOCOVÁNÍ A REKAPITULACI ROKU LETOŠNÍHO, ALE HLAVNĚ
POZORNĚ VYHLÍŽÍME, CO NÁM PŘINESE ROK PŘÍŠTÍ A ZDA SE JIŽ NAŠE ŽIVOTY VRÁTÍ DO NORMÁLNÍCH
KOLEJÍ. VŠICHNI JSME UNAVENI DLOUHOTRVAJÍCÍ PANDEMIÍ. A PRÁVĚ V TÉTO DOBĚ BYCHOM SI O TO VÍCE
MĚLI UVĚDOMIT, ŽE TO PRAVÉ BOHATSTVÍ A ŠTĚSTÍ SE SKRÝVÁ ZA FYZICKOU I DUŠEVNÍ POHODOU. A TÉ
NÁM VŠEM PŘEJI DO NOVÉHO ROKU VRCHOVATĚ. 

„ NIC UŽ NEBUDE TAKOVÉ, JAKO KDYSI,
ALE VŠECHNO MŮŽE BÝT JEŠTĚ TAKOVÉ, JAKO NIKDY „

KRÁSNÉ SVÁTKY A ZŮSTAŇME OPTIMISTÉ.

nw

V. VÁNOČNÍ KONCERT 
NA VYHLÍDCE

V á n očn í  ča s  s e  n e s e  p ře d e v š í m  v e  z n a m e n í  s e t k á v á n í  l i d í .  P r o  n a v o z e n í  t é  s p r á v n é  a t m o s f é r y  s i
p r o  v á s  S o u s e d n í c i  N a  V y h l í d c e  p ř i c h y s t a l i  t r a d ičn í

 

17. 12. 2021 v Brandýsku
v ulici Na Vyhlídce od 19:00

Vše samozřejmě v souladu s aktuálními pravidly. 
Chybět nebudou koledy, všudypřítomná záře světýlek a samozřejmě jako vždy něco dobrého na zub

nebo na zahřátí.


